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részére 
 
Tisztelt Pénzügyminiszter úr! 
 
A Vám- és Pénzügyi Dolgozók Szakszervezete, mint a Nemzeti Adó- és Vámhivatal 
reprezentatív érdekképviselete, Önhöz fordulunk, a koronavírus járvánnyal kapcsolatban 
kialakult helyzet miatt. Érdekképviseletünk jelentős részét a hivatásos állományú 
pénzügyőrök, illetve a bűnügyi szakterületen dolgozó, szintén hivatásos állományú tagok 
alkotják, ugyanakkor jelentős létszámú kormánytisztviselői és munkavállalói tagokkal is 
rendelkezünk.  
 
Az elmúlt időszak viszonylag nyugalmas időszakait, sajnálatos módon beárnyékolja a 
koronavírussal szembeni küzdelem, mely nemcsak a gazdasági helyzetet, hanem a 
munkavállalók jogait és anyagi biztonságát is súlyosan veszélyezteti. 
 
A vészhelyzetet megelőzően szinte minden ágazatban illetményemelésre került sor és 
elmondhatom, hogy ez az illetményemelés a szervezetek teljeskörű állományát érintette. 
Kivétel ez alól a Nemzeti Adó- és Vámhivatal, amely esetében az illetményemelés egyedül a 
vezetői rétegre korlátozódott, figyelmen kívül hagyva a hivatásos és kormánytisztviselői 
beosztotti állományt, továbbá az ügykezelői és munkavállaói réteget. Ezzel úgy érzem, hogy 
a kormány figyelmen kívül hagyta a beosztotti állomány anyagi, szociális helyzetét, az erre a 
rétegre jellemző – néhol rémísztő – elvándorlási mutatókat. 
 
A hivatásos állományt naponta nyomasztja a jogállással kapcsolatos változtatások, amelyek 
bizonytalanná teszik a vészhelyzetben leginkább hadra fogható állományt.  
 
A Vám- és Pénzügyi Dolgozók Szakszervezete ezért korábban levélben fordult a Miniszter 
úr felé, és mind a levélben, mind pedig a Pénzügyminisztériumban történt közvetlen 
megbeszélés alkalmával kérte az állományra vonatkozó, legalább 20%-os béremelés 
végrehajtását, hasonlóan a többi ágazathoz. 
 
Javaslatot tettünk arra is, hogy az illetményemelés pótlék formájában valósuljon meg, 
módosítva és kiegészítve ezzel a közszolgálati pótlékra vonatkozó miniszteri rendeletet.  
 
Sajnálatos módon az illetményemelés mértékére, illetve az azzal kapcsolatos 
kezdeményezésre egyedüli válasz az 5% illetményemelés lehetőségének megemlítése volt, 
amellyel kapcsolatban azonban konkrét információ - ismereteim szerint - nem hangzott el.  
 
Időközben felmerült az is, hogy a hivatásos állományúak jogait, jogosultságait ismételten 
felülvizsgálják, ami szintén negatív változást eredményezhet az amúgy is lehangolt 
állományban.  
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Ennek ellenére a pénzügyőrök, a nyomozati szakterületen dolgozók és a kormánytisztviselők 
továbbra is kiválóan teljesítik munkájukat, amit tényszerűen igazolt az is, hogy immár az 
elmúlt negyedévre vonatkozó bevételi előirányzatok is teljesültek.  
 
Én azt gondolom, hogy nehéz a helyzet, de ebben a negyedévben a köztudott belső 
nehézségek, illetve külső hatások ellenére is a NAV állománya kiválóan vizsgázott, így 
részükre – amennyiben a Pénzügyminiszter úr támogatását elnyeri – a negyedéves juttatás 
kifizethető. 
 
Ugyanakkor a szakszervezetünkben és a NAV munkavállalói állományban aggodalmat 
kelt, hogy a költségvetés áttervezésekor, illetőleg az új költségvetés megalkotásakor ezen 
bevételi előírásokhoz, illetőleg egyéb feltételekhez kötött juttatás nem jár majd a NAV 
dolgozói számára.  
 
Fentiek értelmében, kiemelten fontosnak tartom, hogy a szolgálatukat gyakran a megfelelő 
védőeszköz hiányában is ellátó NAV munkatársai a feltételtől függő juttatásban továbbra is 
részesülhessenek, hiszen ez egyben, költségvetési érdek is. A magyar kormány kiemelt 
prioritással kezeli a gazdasági élet szereplőinek megsegítését, a családok stabilitásának 
fenntartását – amely szakszervezetünk támogatását is élvezi - és várhatóan újabb 
intézkedésekre szorul annak érdekében, hogy a magyar költségvetésben bekövetkező 
esetleges negatív folyamatok, minél kisebb megrázkódtatást okozzanak az ország 
lakosságának. 
 
Ebben a helyzetben úgy gondolom, hogy támogatni kell a magyar adóvégrehajtásban 
dolgozó munkavállalók további áldozatos munkáját azzal, hogy a feltételtől függő juttatás 
jogintézménye továbbra is megjelenjen, illetve garantálhatóvá váljon mind a 2020. évi, mind 
a 2021. évi költségvetésben.  
 
Ezért arra kérem a Tisztelt Miniszter urat, hogy ennek prioritását a költségvetés 
átdolgozásakor, illetve az új költségvetés megalkotásakor továbbra is képviselni 
szíveskedjen, ahogy ez már hosszú idők óta történik a jogalkotás során, hála az Ön 
munkájának. 
 
 
Tisztelettel, 
 
 
 

 Holecz Gábor elnök sk. 
        Vám- és Pénzügyi Dolgozók Szakszervezete 

 
 
 
 


